
LA SINDROME DE BURNOUT : CGT ACTUA 
 

CGT farà entrega aquest dijous 2 de juny al Ministeri de Treball i Economia 
Social d'un document en què exigeix la immediata inclusió de la “síndrome 
de Burnout” a la legislació actual i que permeti així posar fre a aquesta 
pandèmia laboral.    

La “síndrome de Burnout” o de desgast professional fa referència a un estat 
d'esgotament mental, emocional i físic originat per l'estrès o insatisfacció a 
l'entorn laboral de la persona que el pateix.  Aquesta síndrome està 
reconeguda com a detonant d'altres problemes que afecten la salut física i 
mental de les persones treballadores, i que pot derivar en situacions més 
greus.   

L'origen laboral d'aquesta síndrome és clar, i per això és lògic i just que 
se n'assumeixi les conseqüències, reconeixent-se els riscos psicosocials que la 
feina té sobre els treballadors i les treballadores.  A més, aquest 
reconeixement seria un primer pas per obligar moltes empreses a dur a 
terme accions encaminades a eliminar o reduir situacions que puguin 
exposar les seves plantilles a riscos psicosocials.   



Recordarem al Ministeri, que malgrat haver passat ja diversos mesos des que 
l'OMS reconegués aquesta síndrome, al Sistema Nacional de Salut no està 
considerat com a afecció professional, malgrat que aquesta síndrome està 
donant lloc a nombroses denúncies davant els tribunals per tractar-se 
d'una causa de baixa laboral, ja que en tractar-se d'un  trastorn dins del 
context laboral dels qui el pateixen, no dóna lloc a incapacitats temporals, sinó 
també permanents i fins i tot totals o absolutes.  A més, la Justícia estaria 
establint precedents, reconeixent-se en alguns tribunals la “síndrome de 
desgast professional” com a malaltia laboral, com ha passat a Andalusia o 
Navarra.   

Des de CGT creiem que, en uns moments on les malalties mentals estan 
adquirint (per desgràcia) una rellevància molt important al nostre país 
i, molt especialment per a la plantilla de Caixabank, i davant la incapacitat dels 
sindicats majoritaris de posar fre als abusos,  la legislació ha de posar els 
mitjans per evitar que aquesta epidèmia continuï estenent-se encara 
més.   

Tenir gestories en lloc de sindicats majoritaris és com portar la mateixa 
màscara sanitària des del març del 2020… et fa sensació de seguretat però 
no et protegeix dels virus.  El sindicalisme combatiu deu protegir el 
treballador, no només guiar-lo per TF9 per teclejar-li la baixa.


